
Protokół Nr XLIV/14

z XLIV sesji Rady Miasta Piły odbytej w dniu 25 marca 2014 r.

w sali widowiskowej Młodzieżowego Domu Kultury w Pile, ul. Okrzei 9

(czas trwania godz. 12:00 - 13:30; 15:15 - 18:00)

Ad   1  

Sprawy regulaminowe.

Obrady  XLIV sesji  Rady  Miasta  Piły  otworzył  Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał

Zdzierela stwierdzając quorum – obecnych 20 radnych, w trakcie obrad przybyli  radna Jolanta

Lubińska oraz Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły  Janusz Kubiak – stan radnych  22 – lista

obecności stanowi załącznik do protokołu.

W związku  z  informacją  o  śmierci  Przewodniczącego  Rady Miasta  Piły  III  Kadencji  Lecha

Cabańskiego, radni uczcili minutą ciszy pamięć kolegi radnego.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powitał przybyłych gości –  lista obecności stanowi

załącznik do protokołu.

Głos  zabrał  Remigiusz  Dekarli -  Prezes  Pilskiego  Towarzystwa  Budownictwa  Społecznego

Spółka  z  o.o.  Prezes  przedstawił  prezentację  multimedialną  z  okazji  15-lecia  spółki  TBS  -

prezentacja stanowi załącznik do protokołu.

Przedstawiciel  Instytutu  Gospodarki  Nieruchomościami  Włodzimierz  Zydorczak wręczył

wyróżnienia za szczególne zasługi w rozwoju gospodarki nieruchomości w kraju:

• Złoty Laur Instytutu Gospodarki Nieruchomościami dla Gminy Piła;

• Złoty  Laur  Instytutu  Gospodarki  Nieruchomościami  dla  Pilskiego  Towarzystwa

Budownictwa Społecznego Spółka z o.o.;

• Złotą Odznakę Honorową Instytutu Gospodarki Nieruchomościami dla Prezydenta Miasta

Piły Piotra Głowskiego;
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• Złotą Odznakę Honorową Instytutu Gospodarki Nieruchomościami dla Prezesa Zarządu

Pilskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego Spółka z o.o. Remigiusza Dekarliego.

Na sesję przybyła radna Jolanta Lubińska.

Prezydent Piotr Głowski podszedł do radnego Zbigniewa Kosmatki,  Prezydenta Miasta Piły

poprzedniej kadencji i poprosił go, aby wspólnie odebrali nagrodę.

Włodzimierz Zydorczak  odczytał listy gratulacyjne od Prezesa Zarządu Instytutu Gospodarki

Nieruchomościami w Katowicach Arkadiusza Borka.

Przewodniczący Rafał Zdzierela poinformował o piśmie pani Elżbiety G. w sprawie wycofania

z porządku obrad XLIV sesji punktu 9 - skargi na Prezydenta Miasta Piły.

Radna Maria Miler zapytała o powód wycofania skargi.

Przewodniczący  Rafał  Zdzierela przeczytał  pismo  od  wnioskodawczyni  -  pismo  stanowi

załącznik do protokołu.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że z atencją przyjęła gest prezydenta Piotra Głowskiego

w kierunku radnego Zbigniewa Kosmatki  z okazji 15-lecia TBS.  radna dodała,  że tak powinna

wyglądać kontynuacja współpracy na terenie miasta poprzednich zarządów, prezydentów. radna

Wiesława Sztaba powiedziała, że już 15 lat temu rodziły się pomysły,  które obecnie owocują

przepięknymi  budynkami;  w  całej  Polsce  Piła  słynie  z  zagospodarowania  budynków

powojskowych.

Przewodniczący  Rafał  Zdzierela poinformował  o  autopoprawce  do projektu  uchwały  Rady

Miasta Piły z dnia 25 marca 2014 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta

Piły na lata 2014 – 2024 oraz do projektu uchwały Rady Miasta Piły z dnia 25 marca 2014 r.

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok - druk nr 781.
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Radny Zbigniew Kosmatka powiedział, że warto wspomnieć, iż na sali jest jeszcze jeden radny,

który podejmował dalekosiężną decyzję w 1998 roku - Zbigniew Pyziak.

Za wycofaniem z porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Prezydenta

Miasta Piły radni zagłosowali jednogłośnie pozytywnie (21 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0

głosów „wstrzymujących się”).

Do porządku obrad nie było więcej wniosków.

Przewodniczący  Rafał  Zdzierela  poprosił  Wiceprzewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  Pawła

Jarczaka o odczytanie informacji w sprawie protokołów z XLII i XLIII sesji Rady Miasta Piły -

informacje stanowią załączniki do protokołu.

Przewodniczący Paweł Jarczak postawił wniosek o przyjęcie protokołu z XLII sesji Rady Miasta

Piły bez odczytania.

Za  wnioskiem  o  przyjęciu  protokołu  z  XLII  sesji  Rady  Miasta  Piły  bez  odczytania  radni

zagłosowali  jednogłośnie  pozytywnie (21 głosów  „za”,  0  głosów  „przeciw”,  0  głosów

„wstrzymujących się”)

Przewodniczący Paweł Jarczak postawił wniosek o przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Miasta

Piły bez odczytania.

Za  wnioskiem  o  przyjęciu  protokołu  z  XLIII  sesji  Rady  Miasta  Piły  bez  odczytania  radni

zagłosowali  jednogłośnie  pozytywnie (21 głosów  „za”,  0  głosów  „przeciw”,  0  głosów

„wstrzymujących się”)

Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco:

1. Sprawy regulaminowe. 

2. Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły - druk nr 777. 
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3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy

XLII a XLIV sesją Rady Miasta Piły - druk nr 776. 

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/298/12 Rady Miasta Piły z dnia 28

sierpnia 2012 r. w sprawie podziału Gminy Piła na okręgi wyborcze, ustalenia ich granicy

i numerów oraz liczby radnych wybieranych w okręgu wyborczym - druk nr 773. 

5. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/327/12 Rady Miasta Piły z dnia 30

października  2012  r.  w  sprawie  podziału  Gminy  Piła  na  stałe  obwody  głosowania,

ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych - druk nr

774. 

6. Projekt uchwały w sprawie utworzenia w Gminie Piła odrębnych obwodów głosowania,

ustalenia  ich  numerów,  granic  oraz  siedzib  obwodowych  komisji  wyborczych  dla

przeprowadzenia wyborów posłów do parlamentu Europejskiego, zarządzonych na dzień

25 maja 2014 r. - druk nr 778. 

7. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości położonej przy

ul. Bogusławskiego w Pile - druk nr 771. 

8. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości położonej przy

ul. Głuchowskiej w Pile - druk nr 772. 

9. Raport  dotyczący  wykonania  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii

i  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz

efektów ich realizacji w Gminie Piła w 2013 r. - druk nr 770. 

10. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014 - 2024

- druk nr 779.

11. Projekt  uchwały  w sprawie  zmiany  uchwały  budżetowej  na  2014 rok  -  druk nr  780;

autopoprawka - druk nr 781.

12. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych - druk nr 775. 

13. Wolne głosy, wnioski i informacje. 

14. Zamknięcie obrad.

Ad 2

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy XLII

a XLIV sesją Rady Miasta Piły została przyjęta bez uwag.
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Ad 3

W  sprawie  sprawozdania  Prezydenta  Miasta  Piły  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie

międzysesyjnym,  zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły głos zabrali  radni prosząc

o dodatkowe informacje w następujących punktach:

Wiesława Sztaba - 55, 22, 28;

Na sesję przybył Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Janusz Kubiak.

Jacek Bogusławski - 50;

Paweł Dahlke - 50, 46, 49;

Marian Barełkowski - 50, 26;

Zbigniew Pyziak - 34, (komentarz do wniosku Pawła Kubińskiego prowadzącego działalność

gospodarczą pod nazwą „E-XCALIBUR”);

Jolanta Lubińska - 25;

Mieczysław Karpiński - 1, 44;

Zbigniew Kosmatka - 55 (dzierżawa obiektu po dawnej restauracji Rydwan);

Maria Miler - 58, 46;

Na pytania odpowiedział Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski:

Do pkt.  44 prezydent powiedział,  że  forum gospodarcze  to formuła spotkań przedsiębiorców

z innymi przedsiębiorcami działającymi na terenie Polski i za granicą; do współpracy zaproszono

Izbę Gospodarczą Północnej Wielkopolski i wspólnie przygotowywane są spotkania, które mają

na celu skomunikowanie podmiotów działających w Pile i umożliwienie im np. ekspansji, nie

tylko w kraju, ale również za granicą; kancelaria, o której można było wyczytać ze sprawozdania,

została  zauważona podczas  wyjazdu  promującego  Polskę  na  terenie  Niemiec;  kancelaria

specjalizuje się  we wprowadzaniu  niemieckich  przedsiębiorców na  teren  Polski  i  pomaganiu

polskim przedsiębiorcom w inwestycjach  na terenie  Niemiec;  wielu pilskich przedsiębiorców

działa na rynku niemieckim, bardzo często potrzebują dodatkowego wsparcia;  na tym samym

spotkaniu była również bydgoska PESA, która w Pile poszukuje podwykonawców do nowego

dużego kontraktu, bardzo duże zamówienia na kilka lat.
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Do pkt.  1  prezydent powiedział,  że  Polsko  -  Niemiecka  Grupa  Robocza  działa  w zakresie

współpracy  samorządów;  po  polskiej  stronie  jest  Związek  Miast  Polskich,  doszedł  Związek

Powiatów  Polskich,  po  stronie  niemieckiej  jest  Niemiecka  Sekcja  Rady  Gmin  i  Regionów

Europy, Związek Miast Niemieckich, Związek Powiatów Niemieckich oraz Niemiecki Związek

Miast  i  Gmin;  jest  to  jedyna  grupa  bilateralna  działająca  od  20  lat,  która  współpracuje  na

poziomie samorządów; współpraca w ostatnim czasie jest coraz silniejsza ze względu na otwarcie

granicy i na to, że jest wiele wspólnych doświadczeń na prawnej płaszczyźnie.  Prezydent Piotr

Głowski  został  współprzewodniczącym  grupy,  przewodniczącym  sekcji  polskiej;  jednym

z postawionych zadań będzie kreowanie dobrej polityki  jeżeli  chodzi o współpracę pomiędzy

Polską a Niemcami, jednym z takich elementów będzie najbliższe spotkanie, które odbędzie się

w Gdańsku; Polska chce przypominać, że Solidarność miała korzenie właśnie w naszym kraju,

a nie w Berlinie. Kolejnym spotkaniem będzie sprawa planów zagospodarowania przestrzennego.

Co  do  współpracy  z  Niemcami,  prezydent  powiedział,  że  odbył  spotkanie  z  profesorem

Nowackim,  szefem  działającej  wspólnoty  byłych  pilan  w  Cuxhaven;  trwają  rozmowy

o przeniesieniu zawartych tam w zbiorach dokumentów, zasobów archiwalnych, zdjęć.

Do pkt.  25  prezydent powiedział,  że  z  Lechem Żakiem Prezesem Enea  Wytwarzanie  S.A.

rozmawiano  podczas  spotkania  o  inwestycjach  spółki  na  terenie  miasta,  tych,  które  są

prowadzone  w  ramach  współpracy  oraz  inwestycji  kluczowych  z  odnowieniem  linii

przesyłowych, energetycznych,  które przebiegają przez teren miasta, aby utrzymać i poprawiać

bezpieczeństwo; jeśli chodzi o stronę energetyczną Piła jest dobrym wzorem.

Do pkt.  26  prezydent  Piotr  Głowski  powiedział,  że  rozmawiał  z  Tomaszem  Szwajorkiem

z Centrum Nawierzchni Brukarskich MAT WIK na temat klubu hokejowego Żółwie Piła, który

bardzo  ładnie  się  rozwija;  prezydenta  interesuje  głównie  młode  pokolenie,  klub  jest  ważny,

ponieważ  przyciąga  młodzież;  rozmowa  toczyła  na  temat  kierunków  współpracy  miasta

w zakresie szkolenia dzieci i młodzieży, wykorzystania ich potencjału i dalekosiężnych planów

związanych z dużym lodowiskiem, na którym można by rozgrywać mecze;  nie były podawane

konkretne daty.

Do pkt. 49 prezydent powiedział, że nie pamięta, czego dotyczyła konkretnie rozmowa z panem

Markiem Mostowskim z Tętna Regionu; prawdopodobnie była to kwestia udzielonego wywiadu,

jednego z wielu.
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Do pkt. 46 prezydent powiedział, że firma PAJO to dość duży inwestor, deweloper działający

głównie na rynku poznańskim i okolicach; firma zainteresowana jest Piłą, widzi duży potencjał

w mieście i poszukuje nowych miejsc, pyta o możliwe tereny, które miasto będzie przeznaczać.

Do pkt. 50 prezydent powiedział, że co do lotniska,  wg informacji, które prezydent pozyskał

z aeroklubu, operacji lotniczych na pilskim lotnisku jest rocznie około 4000; aeroklub, dzięki

temu,  że  rozwija  swoją  ofertę,  jest  dostępna  stacja  benzynowa;  wiele  samolotów  ma

międzylądowania  w  Pile  po  to,  by  zatankować;  w  Pile  łatwiej  się  ląduje,  niż  na  dużych

regionalnych lotniskach komunikacyjnych. Pojawiła się firma Airtaxi, która jest zainteresowana

przygotowaniem oferty, głównie dla przedsiębiorców, ale nie oznacza to, że wyłącznie.

Do  pkt.  28  prezydent powiedział,  że  w  siedzibie  Stowarzyszenia  Gmin  i  Powiatów

Nadnoteckich  spotkał  się  z  przedstawicielami  samorządów  gminnych  funkcjonujących

w powiatach kaliskim i ostrowskim; prezydent był poproszony na to spotkanie przez władze jako

osoba, która przez wiele lat bezpośrednio zarządzała stowarzyszeniem, prowadziła projekty.

Do pkt. 22 prezydent powiedział, że projekt w Kamionce jest częściowo już realizowany, jest

uruchomiony  browar,  trwają  rozmowy na  temat  uruchomienia  części  związanej  ze  spalarnią

odpadów oraz  z  hutą;  trudno powiedzieć  jaki  będzie  efekt  rozmów,  na  chwilę  obecną są  to

projekty wyliczone na setki milionów złotych, pracuje przy nich sztab ludzi.

Do pkt. 55 prezydent powiedział, że sprawa Płotek, jest to temat, który dla inwestora, z punktu

widzenia wieloletniej umowy, jest kluczowy; biorąc pod uwagę 40-letnią normalną amortyzację

budynków, te 25 lat zapisane w umowach jest dużym skróceniem tego terminu; gmina stara się

zaproponować takie rozwiązanie, które będzie interesujące dla inwestorów, z drugiej strony, by

dać szansę gminie i zarządzającemu MOSiRowi podejmowania innych decyzji po 25 latach. Co

do pytania, czy można było na tak długo wydzierżawić teren, w oparciu o art. 43, ust. 2 ustawy

o gospodarce nieruchomościami,  jednostka organizacyjna,  czyli  trwały zarządca, ma prawo  do

oddania nieruchomości lub jej części w najem, (takim trwałym zarządcą jest MOSiR), dzierżawę

lub  użyczenie  na  czas  nie  dłuższy  niż  czas,  na  który  został  ustanowiony  trwały  zarząd,

z  równoczesnym  zawiadomieniem właściwego  organu,  jeżeli  umowa  jest  zawierana  na  czas

oznaczony do 3 lat, albo za zgodą tych organów, jeżeli umowa zawierana jest na czas oznaczony,

dłuższy niż 3 lata.  Zgodnie z opinią, którą posiada prezydent, pod pojęciem „właściwy organ”

należy rozumieć definicję wynikającą z art. 4 ustawy o gospodarce nieruchomościami, która pod
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pojęciem  organu  wykonawczego  gminy  rozumie  prezydenta  miasta,  a  nie  radę  i  to  jest

potwierdzone wielokrotnie orzecznictwem sądowym.

Do pkt. 34  Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej Iwona Wojtecka powiedziała, że

studium  jest  na  etapie  sporządzenia  projektu  studium,  był  prezentowany  dwukrotnie  na

posiedzeniu Komisji Gospodarki Miejskiej; projekt jest przygotowany do etapu opinii Gminnej

Komisji  Urbanistyczno-Architektonicznej  i  zawiera  wszystkie  rozstrzygnięcia  w  zakresie

wniosków; wnioski ze sprawozdania to formalne  rozstrzygnięcie  prezydenta  miasta,  ale  dalej

w  trybie  studium,  czyli  w  opiniowaniu  i  uzgadnianiu  będą  nadsyłane  opinie  i  uzgodnienia

organów, które mogą spowodować zmianę ustaleń studium; dla radnych przewiduje się jeszcze

raz  omówienie  całego  projektu  przed  fazą  wyłożenia  do  publicznego  wglądu,  następną  fazą

będzie uchwalenie projektu studium; zagadnienia rozstrzygnięć są bardzo obszerne i wymagają

przedstawienia na planszach nieruchomości i lokalizacji na terenie administracyjnym miasta Piły,

przedstawienie tego na sesji jest niemożliwe; jeżeli ktoś z radnych jest zainteresowany, dyrektor

Wojtecka zaprasza przed wyłożeniem projektu studium do wglądu publicznego oraz dalej  na

etapie przed uchwaleniem projektu studium, gdzie mogą się pojawić bardzo szczegółowe pytania

dotyczące rozstrzygnięć. Dyrektor Iwona Wojtecka powiedziała, że wniosek dot. działki 141/5

przy ul. Dąbrowskiego rozstrzygnięty jest pozytywnie, przeznaczenie pod zabudowę usługową,

sportu i rekreacji,  chodzi o zabudowę hali  sportowej z zapleczem, w tym z mieszkaniem dla

właściciela  tego  terenu.  Nie  uwzględniono  wniosku  dot.  działek  3/6  i  3/7  przy  ul.

Wypoczynkowej,  teren  nie  został  przeznaczony  pod  zabudowę  ze  względu  na  walory

przyrodnicze i specjalną ochronę.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński poinformował

radnych, że postanowił poprosić prezydenta o specjalną prezentację na najbliższej komisji.

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i  Rekreacji  w Pile  Dariusz Kubicki powiedział,  że

w  ubiegłym  miesiącu  została  zawarta  umowa  z  panem  Adamem  Janickim  na  dzierżawę

Rydwanu, obiekt będzie się nazywał FORMA; umowa została poprzedzona wielomiesięcznymi

negocjacjami; w maju 2013 r. MOSiR nie przedłużył umowy dzierżawy z Rydwańskimi i szukał

nowego najemcy na lokal; rozmawiano z kilkoma przedsiębiorcami; negocjacje stanęły na panu

Janickim. Dyrektor dodał, że nadal stosuje się zasadę mówiącą o tym, że umniejsza się opłatę
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czynszu  za  dzierżawę  w  przypadku  inwestowania  w  mienie  MOSiRu;  stawka  bazowa  na

obiektach to 15 zł brutto za m2;  jeżeli pan Janicki zainwestuje w infrastrukturę MOSiRu ok. 1

mln zł, taką kwotę w ciągu 25 lat MOSiR odciągnie inwestorowi z czynszu; do końca roku 2014

pan Adam Janicki jest zwolniony z płaty na czas adaptacji pomieszczeń;  okres rozliczeniowy

zaczyna się od momentu rozpoczęcia działalności przez hotel i restaurację.

Radny Zbigniew Kosmatka powiedział, że chciałby wrócić do podstawy podjęcia tego rodzaju

decyzji;  prezydent powołał się na ustawę o gospodarce nieruchomościami art. 43 pkt 2 ppkt 3,

gdzie  mówi  się  o  tym,  że  jeżeli  umowy przekraczają  pewien  okres,  muszą  być  zawarte  po

zawiadomieniu,  bądź  powyżej  9  lat  po  uzyskaniu  zgody  właściwego  organu  i  organu

nadzorującego;  radny powiedział,  że  „ten zapis  jest  kolejnym przyczynkiem do niechlujności

naszego prawa, bo praktycznie pojęcia 'organ nadzorujący' w ustawie o samorządach wszystkich

szczebli nie ma i to jest ustawa o gospodarce nieruchomościami, ale jest ustawa, wielokrotnie

nowelizowana, o samorządzie gminnym, która w art. 18 pkt. 2 tego artykułu mówi, co należy do

wyłącznej  właściwości  rady  gminy;  w ppkt.  9  tego pkt.  2  mowa jest  o  gospodarce  mieniem,

nieruchomościami  i  mowa  jest  tam  w  ppkt.  h,  że  wszelki  ruch,  nazwę  to  ogólnie,

nieruchomościami, których umowa zawarta jest po raz kolejny, bądź na czas dłuższy niż to wójt,

prezydent może zaakceptować tego rodzaju umowę, czy może dokonywać tych czynności, bądź

zarządca w imieniu prezydenta, wyłącznie za zgodą rady gminy; ja mam potężną wątpliwość, czy

interpretacja, którą państwo przedstawiliście, jest interpretacją właściwą, ale myślę, że kto inny

to powinien rozstrzygnąć.”

Bożena  Krutulska-Góral  Radca  Prawny  Urzędu  Miasta  Piły powiedziała,  że:  „było  to

przedmiotem  analizy  prawnej  i  prawda  jest  tego  rodzaju,  że  w  komentarzach  pojawiły  się

poglądy,  że  ta  ustawa  o  gospodarce  nieruchomościami  jest  ustawą  szczególną,  w  związku

z  czym,  w  pierwszej  kolejności  mają  zastosowanie  przepisy  w  ustawie  o  gospodarce

nieruchomościami.  Przygotowując  się  dzisiaj  pod  kątem  tego  zagadnienia  doszukałam  się

w  komentarzu  pani  Bończak-Kucharczyk  do  ustawy  o  gospodarce  nieruchomościami,  że

w przypadku nieruchomości wchodzących w skład zasobów nieruchomości jednostek samorządu

terytorialnego  jest  właściwym  organem  i  organem  nadzorującym  ten  sam  organ,  oddający

nieruchomość  w  trwały  zarząd  i  teraz,  jeżeli  w  trwały  zarząd  oddaje  organ  wykonawczy,
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prezydent, to on wyraża zgodę, tak przynajmniej wynika z przygotowanych materiałów. Powiem

jeszcze  dalej,  również  rozważałam  kwestię  odniesienia  do  ustawy  o  samorządzie  gminnym

i rozważaliśmy z panią kierownik wydziału gospodarki nieruchomościami kwestię, czy oddanie

w trwały zarząd, zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym, wymaga uchwały rady, bo z art. 18

wynikałoby,  że  każdy  obrót.  Otóż  chcę  powiedzieć,  że  posiadam  rozstrzygnięcia  nadzorcze

wojewodów,  którzy  stwierdzili,  że  ten  podział  kompetencji  jest  jednoznaczny  wynikający

z  przepisów  ustawy  o  gospodarce  nieruchomościami  i  stwierdzili  wojewodowie  nieważność

podjętych uchwał przez rady, które wyrażały wolę oddania w trwały zarząd jakiejś  jednostce

organizacyjnej  grunty.  I  tak  to  wygląda.  Więc  jeżeli  nie  jest  tym  organem właściwym rada,

a  przepisy  mówią,  że  organ  właściwy  wyraża  zgodę,  to  po  analizie  tych  wszystkich

przedstawionych tu przeze mnie materiałów, sprowadza się to do tego, że organem właściwym

jest prezydent, on oddaje w trwały zarząd, on wyraża zgodę.

Prezydent Piotr Głowski  powiedział,  że  rozumie,  że pytanie radnego Kosmatki  nie dotyczy

meritum  sprawy,  czyli  samego  oddania  w  trwały  zarząd,  ale  dotyczy  kwestii  prawnych;

prezydent  dodał,  że  poświęcono niezwykle  dużo uwagi  do tego punktu ze względu na czas,

z drugiej  strony nie chciano narazić rady na podjęcie uchwały,  którą nadzór by uchylił,  albo

prezydenta na działanie niezgodne z prawem.

Radna Maria Miler powiedziała, że co do pkt. 34 ul. Dąbrowskiego, zadała pytanie na komisji

i  nie  otrzymała  odpowiedzi  i  jest  zdumiona,  ze ma tam powstać hala  sportowa z zapleczem

i mieszkaniem; radna powiedziała, że podejrzewa, iż jest to już w rękach prywatnych. Radna

zapytała, jakiej wielkości jest teren, kiedy do tego doszło.

Przewodniczący  Krzysztof  Muchewicz zapytał,  myśląc  o  restauracji  i  hotelu  Rydwan,  co

takiego  zaistniało,  ze  trzeba  było  przeprowadzić  tak  potężny  remont  i  „poprzewracać  lokal

do góry nogami”; przewodniczący zapytał o różnicę w czynszu.

Radny Zbigniew Kosmatka powiedział: „polemizując z panią mecenas, po pierwsze chciałbym

z naciskiem podkreślić wagę art. 18 ustawy o samorządzie, w przytoczonym przeze mnie punkcie

9 mówi się wyraźnie, 'podejmowanie uchwał w sprawach majątkowych gminy, przekraczających
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zakres zwykłego zarządu', ja tą swoją wypowiedzią nie zamierzam kontynuować wymiany zdań

na ten temat tu na sesji, bo uważam, że to nie ma sensu, szkoda czasu na to, natomiast powiem

tak, z różnymi orzeczeniami spotykaliśmy się, jak również na pewno pani mecenas, na pewno

sporo osób na tej  sali  pamięta jak to 20 lat  temu pewien naczelny prawnik Rzeczypospolitej

interpretował różnego rodzaju akty  prawne w sposób taki,  w jaki  to komuś to odpowiadało;

jestem daleki od tego, żeby zarzucać, iż tu jest tego typu interpretacja, przyjmuję z zaufaniem, że

pani  mecenas w swojej  opinii  oparła  się  o  różnego rodzaju literaturę  i  wypowiedzi  różnych

mądrzejszych od nas ludzi  na ten temat,  tym niemniej  pozostaję  przy swoich wątpliwościach

między innymi dlatego, że ponad 20-letnia praktyka pilskiego samorządu była taka, jak mówi

o tym art. 18 ustawy o samorządzie gminnym.”

Dyrektor  Iwona  Wojtecka uzupełniając  wypowiedź  w  zakresie  studium  powiedziała,  że

wniosek do studium został  złożony bardzo szczegółowy,  ktoś wnioskował o  zabudowę usług

sportu,  rekreacji,  do tego zabudowy mieszkaniowej;  studium oznacza  tylko,  że ten teren jest

wyłączony z zabudowy, lub przeznaczony pod zabudowę i bardzo ogólnie określa funkcje; radni

będą  obradować  jeszcze  raz  przy  tym  temacie  i  wyborze  przeznaczenia  terenu  na  etapie

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego; rozstrzygnięcie,  o którym

mowa dot. wniosku do studium  uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego,

poza tym teren, o który pytała radna Maria Miler jest prywatny.

Dyrektor  Dariusz  Kubicki odpowiadając  przewodniczącemu  Krzysztofowi  Muchewiczowi

powiedział, że stylizacja wnętrza obiektu zależy od gustu przedsiębiorcy.

Radna Wiesława Sztaba zapytała,  czy  poprzez  prace  remontowe  przy  ul.  Żeromskiego  nie

naruszono prawa budowlanego i konstrukcji budynku;  wszelkie pozwolenia i zgody wymagają

czasu.

Dyrektor  Dariusz  Kubicki powiedział,  że  na  obiekcie  występowały  ścianki  działowe,  na

wyburzenie  których  wystarczy  tylko  zgłoszenie;  dyrektor  zapewnił,  ze  wszystko  jest  zgodne

z prawem i zgodnie z przepisami, nic się nie zawali, to były ścianki działowe z regipsu; nie ma

powodów do obaw, lokal będzie bardzo funkcjonalny i nowoczesny.
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Radny Czesław Jopek powtórzył pytanie przewodniczącego Krzysztofa Muchewicza i zapytał

o czynsz za lokal.

Dyrektor Dariusz Kubicki powiedział, że kwota czynszu nie zmieniła się i wynosi 15 zł brutto

za m2, jeżeli będą odliczenia w sensie inwestycji, na podstawie przedstawionych faktur, do czasu

wyczerpania kwoty inwestycji przedsiębiorcy mogą płacić najniższą kwotę po 5 zł/miesiąc za m2.

Przewodniczący Rafał Zdzierela ogłosił przerwę w obradach i  poinformował, że na parkingu

marketu  Lidl zaparkował  autobus,  którym  radni  będą  mogli  udać  się  na  pogrzeb

Przewodniczącego Lecha Cabańskiego. Po pogrzebie obrady zostaną wznowione.

Obrady wznowiono o godzinie 15:15.

Ad 4,   5  

Projekty uchwał:  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XXIII/298/12  Rady  Miasta  Piły  z  dnia  28

sierpnia  2012  r.  w  sprawie  podziału  Gminy  Piła  na  okręgi  wyborcze,  ustalenia  ich  granicy

i  numerów  oraz  liczby  radnych  wybieranych  w okręgu  wyborczym  oraz  w  sprawie  zmiany

uchwały Nr XXV/327/12 Rady Miasta Piły z dnia 30 października 2012 r. w sprawie podziału

Gminy  Piła  na  stałe  obwody  głosowania,  ustalenia  ich  numerów,  granic  oraz  siedzib

obwodowych komisji wyborczych przedstawił Sekretarz Gminy Piła Roman Szarzyński.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poinformował, że ww.

projekty uchwał  były przedmiotem  obrad  Komisji,  która  zaopiniowała  je jednogłośnie

pozytywnie. 

Do projektów nie było pytań.

Za podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/298/12 Rady Miasta Piły z dnia 28

sierpnia  2012 r.  w sprawie  podziału  Gminy  Piła  na  okręgi  wyborcze,  ustalenia  ich  granicy

i  numerów  oraz  liczby  radnych  wybieranych  w  okręgu  wyborczym  radni  zagłosowali
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jednomyślnie „za” (21 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących  się”) –

uchwała Nr XLIV/564/14 stanowi załącznik do protokołu.

Za podjęciem uchwały  w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/327/12 Rady Miasta Piły z dnia 30

października 2012 r. w sprawie podziału Gminy Piła na stałe obwody głosowania, ustalenia ich

numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych radni zagłosowali jednomyślnie

„za” (21 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”,  0 głosów „wstrzymujących  się”) – uchwała Nr

XLIV/565/14 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 6

Projekt uchwały w sprawie utworzenia w Gminie Piła odrębnych obwodów głosowania, ustalenia

ich  numerów,  granic  oraz  siedzib  obwodowych  komisji  wyborczych  dla  przeprowadzenia

wyborów  posłów  do  parlamentu  Europejskiego,  zarządzonych  na  dzień  25  maja  2014  r.

przedstawił Sekretarz Gminy Piła Roman Szarzyński.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poinformował, że ww.

projekt uchwały był  przedmiotem  obrad  Komisji,  która  zaopiniowała  go jednogłośnie

pozytywnie. 

Do projektu nie było pytań.

Za podjęciem uchwały w sprawie utworzenia w Gminie Piła odrębnych obwodów głosowania,

ustalenia  ich  numerów,  granic  oraz  siedzib  obwodowych  komisji  wyborczych  dla

przeprowadzenia wyborów posłów do parlamentu Europejskiego, zarządzonych na dzień 25 maja

2014 r. radni zagłosowali jednomyślnie „za” (20 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów

„wstrzymujących się”) – uchwała Nr XLIV/566/14 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 7

Projekt  uchwały  w sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  położonej  przy  ul.

Bogusławskiego  w  Pile  przedstawiła  Julita  Mudyna  Dyrektor  Wydziału  Gospodarki

Nieruchomościami Urzędu Miasta Piły.
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Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński poinformował, że ww.

projekt uchwały był  przedmiotem  obrad  Komisji,  która  zaopiniowała  go jednogłośnie

pozytywnie.

Do projektu uchwały nie było pytań.

Za podjęciem uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości położonej przy ul.

Bogusławskiego  w  Pile radni  zagłosowali  jednomyślnie  „za”  (21 głosów  „za”,  0  głosów

„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących  się”) – uchwała Nr XLIV/567/14 stanowi załącznik do

protokołu.

Ad 8

Projekt  uchwały  w sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  położonej  przy  ul.

Głuchowskiej  w  Pile  przedstawiła  Julita  Mudyna  Dyrektor  Wydziału  Gospodarki

Nieruchomościami Urzędu Miasta Piły.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński poinformował, że ww.

projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji, która zaopiniowała go pozytywnie większością

głosów.

Przewodniczący Mieczysław Karpiński  powiedział,  że  w trakcie analizy załącznika,  o który

wnioskowali na komisji radni, a który nie był do wglądu podczas obrad komisji, radni zauważyli,

że w obrębie Ronda 10 Kwietnia  2010 r.  są dwie nieruchomości  zabudowane, które zgodnie

z  planem  są  do  wyburzenia.  Z  analizy  projektu  ul.  Kossaka  wynika,  że  te  działki  nie  są

spożytkowane pod przebudowę ronda i ul. Głuchowskiej. Przewodniczący zapytał, czy ta sprawa

była  brana  pod uwagę,  czy  nie,  ponieważ  istnieje  niespójność,  z  jednej  strony plan  stanowi

o wyburzeniu, a projekt ul. Kossaka nie konsumuje tego planu.

Dyrektor  Mudyna powiedziała,  że  nie  chciałaby  się  wypowiadać  na  temat  planów

inwestycyjnych,  co  do  działek,  które  są  położone  w  pasie  drogowym  drogi  publicznej

przewidzianej  zgodnie  z  planem  miejscowym,  w  sytuacji  kiedy  gmina  podejmie  decyzję
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o  rozszerzeniu  pasa  drogowego  ul.  Głuchowskiej  w  tym  momencie  niezbędne  będzie

wywłaszczenie  tych  nieruchomości,  dokonanie  tej  czynności  przed  inwestycją,  kiedy  nie

wiadomo,  kiedy  to  nastąpi,  byłoby  nieracjonalne,  ponieważ  na  tym  obszarze  funkcjonuje

zabudowa mieszkaniowa i właścicielom posesji przysługiwałoby wysokie odszkodowanie z tego

tytułu.  Co do terenu usługowego, od strony południowej działka ma nieregularny kształt,  jest

możliwość,  aby  z  działki  14/3  z  budynkiem  mieszkalnym  jednorodzinnym  wydzielić  część,

prostokąt,  który w planie określony jest też  funkcją usługową, tych  transakcji mogą dokonać

obecny  właściciel  nieruchomości  i  przyszły  nabywca,  wówczas  będzie  miał  większe  pole

manewru, jeżeli chodzi o podjęcie działań inwestycyjnych.

Radny Zbigniew  Kosmatka zapytał,  jak  wygląda  dostępność  komunikacyjna  do  omawianej

działki.

Dyrektor  Mudyna powiedziała,  że  dostępność  komunikacyjna  będzie  zapewniona  poprzez

działkę 95, w planie miejscowym jest to również teren przewidziany pod komunikacje i na tej

działce zostanie ustanowiona służebność drogi koniecznej na rzecz nabywcy działki, która jest

przedmiotem omawianej uchwały.

Radny Zbigniew Kosmatka zapytał o działkę 93.

Dyrektor Mudyna powiedziała, że działka 93 to jest rezerwa przeznaczona pod poszerzenie pasa

drogowego ul. Głuchowskiej.

Radna Maria Miler  powiedziała,  że jeśli działka 93 jest na poszerzenie pasa drogowego, to

gdzie jest miejsce na parkingi i usługi handlu.

Dyrektor  Mudyna powiedziała,  że  jeśli  chodzi  o  miejsca  parkingowe,  każdy  inwestor  ma

obowiązek  zapewnienia  miejsc  parkingowych  na  swojej  posesji,  w tym przypadku  w planie

miejscowym nie  ma  mowy,  aby bilansować  miejsca  w innym wyznaczonym terenie;  jedyną

działką  przyległą,  która  jest  przewidziana  pod  komunikację  to  działka  95,  która  ma  funkcję

komunikacyjną; biorąc pod uwagę to, że docelowo będzie obsługiwać, oprócz działki, która jest
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przedmiotem  uchwały,  działkę  sąsiednią  94,  winna  stanowić  tylko  i  wyłącznie  drogę

wewnętrzną.

Za podjęciem uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości położonej przy ul.

Głuchowskiej  w  Pile radni  zagłosowali  pozytywnie  większością  głosów (19 głosów  „za”,  0

głosów „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące się”) – uchwała Nr XLIV/568/14 stanowi załącznik do

protokołu.

Ad 9

Raport  dotyczący  wykonania  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii

i Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz efektów ich

realizacji w Gminie Piła w 2013 r.  przedstawiła Ewa Hołubiec Dyrektor Ośrodka Profilaktyki

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Pile.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poinformował, że ww.

raport był przedmiotem obrad Komisji, radni wnikliwie zapoznali się z materiałem; raport nie był

głosowany.

Ad 10

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014 - 2024 wraz

z autopoprawką przedstawiła Ewelina Ślugajska Skarbnik Gminy Piła.

Przewodniczący Komisji  Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski poinformował,  że

ww.  projekt uchwały był  przedmiotem  obrad  Komisji,  która  zaopiniowała  go jednogłośnie

pozytywnie.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Janusz Kubiak zapytał, czy budowa chodnika będzie

od trony komendy policji.

Skarbnik Ślugajska powiedziała, że ciąg pieszy będzie od strony PWSZ.
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Przewodniczący Krzysztof Muchewicz zapytał, kiedy rozpocznie się remont ul. Podchorążych.

Radna  Maria  Kubica  powiedziała,  że  dokończenie  ul.  Bydgoskiej  i  remont  przejazdu

kolejowego to bardzo dobra wiadomość dla mieszkańców Podlasia.

Prezydent Krzysztof Szewc powiedział,  że na zadanie przebudowy ul. Podchorążych łącznie

z oświetleniem i częścią typowo budowlaną wpłynęły po 4 oferty,  które są w trakcie analizy;

w  ciągu  2  najbliższych  tygodni  zostanie  podpisana  umowa  i  wówczas  można  powiedzieć

o przystąpieniu do pracy.

Przewodniczący Krzysztof Muchewicz zapytał,  czy przy okazji przebudowy ul. Podchorążych

zaplanowane są też parkingi.

Prezydent Krzysztof Szewc powiedział,  że  są przewidziane parkingi, ścieżka rowerowa, dwa

chodniki,  dwie  zatoki  autobusowe,  wymiana  nawierzchni  chodników  i  jezdni,  plus  nowe

oświetlenie.

Za podjęciem uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014 - 2024

wraz  z  autopoprawką radni  zagłosowali  jednomyślnie  „za”  (21 głosów  „za”,  0  głosów

„przeciw”,  0 głosów „wstrzymujących się”) – uchwała Nr XLIV/569/14 stanowi załącznik do

protokołu.

Ad 11

Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  budżetowej  na  2014  rok  wraz  z  autopoprawką

przedstawiła Ewelina Ślugajska Skarbnik Gminy Piła.

Przewodniczący Komisji  Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski poinformował,  że

ww.  projekt uchwały był  przedmiotem  obrad  Komisji,  która  zaopiniowała pozytywnie

większością głosów.
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Przewodniczący  Mieczysław  Karpiński zwrócił  uwagę  na  kwestie  zapisu  w autopoprawce,

która brzmi  „Budowa ciągu pieszo-jezdnego łączącego ulice: Rubinową i Szafirową – działka

145”, jest to zmiana do pierwotnego zapisu, gdzie była mowa o ciągu pieszym; przewodniczący

powiedział,  że  ciąg  pieszo-jezdny  będzie  się  musiał  kończyć  jezdniami  zarówno  przy  ul.

Rubinowej,  jak  i  Szafirowej,  w  związku  z  tym,  jeżeli  inwestycja  ma  być  przeprowadzona

w całości, to wykroczy poza działkę nr 145. 

Przewodniczący  Mieczysław  Karpiński wnioskował,  aby  wykreślić  z  zapisu  autopoprawki

działkę  nr  145  i  pozostawienie  zapisu  „Budowa  ciągu  pieszo-jezdnego  łączącego  ulice:

Rubinową i Szafirową.”

Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile Jerzy Mac powiedział, że propozycja nazwania tego

przejścia  ciągiem  pieszo-jezdnym  wynika  z  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego tego rejonu i zgodnie z planem omawiana działka 145 jest oznakowana jako ciągi

pieszo-jezdne symbolem KX i  dostosowując  się  do  tego zapisu  w planie  należy  dostosować

zarówno realizację tych robót, jak również zgłoszeniu do wydziału budownictwa o spełnienie

wymogów  związanych  z  prawem budowlanym,  stąd  poprawka  dotycząca  samej  działki  145.

Jeżeli chodzi o nawiązanie do ulic: Rubinowej i Szafirowej, inwestycja dojdzie do granic pasa

drogowego tych ulic;  w samym przebiegu tych dwóch ulic, które są na wylotach ciągu pieszo-

jezdnego będzie można to załatwić w ramach istniejącego pasa drogowego już bez wskazywania

numeru działki. Dyrektor Jerzy Mac powiedział, że jeżeli jest to jedyny przypadek, gdzie gmina

posługuje się numerem działki, to można to pominąć.

Za wnioskiem Przewodniczącego Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysława Karpińskiego radni

zagłosowali  pozytywnie  większością  głosów  (12 głosów  „za”,  0  głosów  „przeciw”,  2 głosy

„wstrzymujące się”).

Za podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok wraz z autopoprawką

radni  zagłosowali  jednomyślnie  pozytywnie (18 głosów „za”,  0  głosów „przeciw”,  0 głosów

„wstrzymujących się”) – uchwała Nr XLIV/570/14 stanowi załącznik do protokołu.
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Ad 12

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych.

Do informacji nie było pytań.

Ad 13

Wolne głosy, wnioski i informacje.

W punkcie głos zabrali:

Radna Maria Miler odczytała odpowiedź na interpelację w sprawie planu zagospodarowania

przestrzennego  w  rejonie  ul.  Królewskiej  i  Al.  Niepodległości  dot.  działki  gruntu  będącej

własnością  osoby  fizycznej  oraz  zadała  pytanie:  „Które  z  terenów,  na  których  aktualnie

funkcjonują  w  naszym mieście  markety  o  powierzchni  do  i  powyżej  2.000  m2 były  zbywane

bezpośrednio przez gminę (Nomi, Intermarche, Aldi, Galeria Kasztanowa, Praktiker, Kaufland,

IBI, Lidl, Tesco, Biedronki, Galeria Piła); jakiej wysokości dochody wpłynęły do budżetu gminy

z tego tytułu?”

Radna  Jolanta  Lubińska powiedziała,  że  chciałaby  podziękować  dyrektorom  wszystkich

gimnazjów  pilskich  za  to,  ze  15  marca  br.  tak  liczne  grono  gimnazjalistów  uczestniczyło

w targach. Radna dodała, że rodzice i gimnazjaliści, którym nie udało się dotrzeć na targi mogą

zapoznać się z informatorem na nowy rok szkolny, który znajduje się na stronie internetowej

powiatu pilskiego w zakładce „oświata”.

Przewodniczący Krzysztof Muchewicz zapytał, czy zapadła decyzja odnośnie rozbiórki szkoły

przy ul. Świerkowej, czy wiadomo co tam powstanie.

Przewodniczący Mieczysław Karpiński powiedział,  że w tym roku mija 100 lat od wybuchu I

Wojny Światowej i zaapelował o przygotowanie uroczystości związanych z upamiętnieniem ofiar

wojny, a w szczególności ofiar obozu jenieckiego, które państwo pruskie zorganizowało w tym

czasie w naszym mieście.
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Radna Małgorzata Karwacka powiedziała, że przypomina mieszkańcom Osiedla Podlasie, że

w  najbliższy  czwartek  o  godzinie  17:00  w  SP  nr  12  odbędzie  się  spotkanie  rady  osiedla

z mieszkańcami.

Radny  Zbigniew  Kosmatka zapytał,  w  jakiej  procedurze  nastąpiło  pozyskanie  nowego

inwestora  i  dzierżawcy byłego  lokalu  „Rydwan”.  Radny powiedział,  ze  otrzymał  od prezesa

Uczniowskiego Klubu Sportowego „Trójka” pismo w kwestii wysokości dofinansowania, jakie

klub otrzymał na rok bieżący i wątpliwości, co do tego, że z dwóch klubów zajmujących się taką

samą  dyscypliną,  ten,  który  obejmuje  swoim  wychowaniem  większą  ilość  zawodników

mieszkających w Pile, który ma szereg osiągnięć na arenie wojewódzkiej i ogólnopolskiej został

potraktowany  przy  podziale  środków  „po  macoszemu.”  Prezes  za  pośrednictwem  radnego

Kosmatki postawił następujące pytania:

1. jakie zasady i kryteria przydzielenia środków finansowych zostały przyjęte w tym roku;

2. czy decyzje o podziale środków były podejmowanie komisyjne;

3. czy jest możliwość zapoznania się z kryteriami i składem komisji  przez przedstawicieli

klubu?

Radny Zbigniew Kosmatka powiedział, że zarządzenie, jakie zostało podjęte 9 grudnia 2013 r.

w kwestii otwartego konkursu mówi o tym, że wnioski opiniowane są przez komisję powoływaną

przez prezydenta; nie mówi się, jaki jest skład komisji.  Radny Zbigniew Kosmatka dodał, że

w omawianym zarządzeniu nr 927 z 9 grudnia 2013 r. jest jeden poważny błąd w § 1, gdzie

widnieje  zapis,  że  ogłasza  się  otwarty  konkurs  ofert  na  realizację  zadań  publicznych  gminy

w  roku  2013  i  w  takiej  formie  zarządzenie  figuruje  w  Biuletynie  Informacji  Publicznej,  a

załączniki mówią już o roku 2014.

Przewodniczący Krzysztof Muchewicz powiedział, że na Osiedlu Podlasie słupy oświetleniowe

są w złym stanie i wymagają konserwacji, przemalowania. Przewodniczący zapytał również, czy

zlikwidowana stacja paliw przy Inwest-Parku będzie otwarta, czy zgłosił się nowy inwestor.

Przewodniczący  Włodzimierz  Bystrzycki podzielił  się  refleksją  na  temat  programu  w  TV

Vectra  „Lokomotywa  Czasu”  odcinek  o  dawnym  Dziale  Pomocy  Doraźnej  i  obecnie

funkcjonującego  Szpitalnego  Oddziału  Ratunkowego,  gdzie  zdaniem  przewodniczącego
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„redaktor  nie  odrobił  lekcji  w  tym  temacie” i  nie  tak  wyobrażał  sobie  dyskusję  na  temat

pierwszej pomocy w SOR i DPD. Przewodniczący Włodzimierz Bystrzycki zaapelował również

o ostrożną jazdę przez strzeżone i niestrzeżone przejazdy kolejowe w ramach akcji „Zatrzymaj

się i żyj.”

Radny Tomasz Pochylski poinformował mieszkańców Piły, że 29 marca w sobotę  o godzinie

18:00 na hali MOSiR odbędzie się ostatni mecz na własnym parkiecie Klubu Sportowego Basket

Piła z SMS Władysławowo.

Przewodniczący Paweł Jarczak poprosił o to, aby nie wysyłać radnym anonimowych pism, tym

bardziej dot. spraw światopoglądowych; jeżeli ktoś nie ma odwagi podpisać się, to nie zasługuje

na to, żeby jego pismo kolportować.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział,  że rzeczywiście takie pismo omyłkowo zostało

wysłane radnym.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że mieszkańcy bloku przy ul. Świętojańskiej 11 zwrócili

się  z  prośbą  o  drenaż  wzdłuż  ulicy,  by  woda  deszczowa nie  zalewała  mieszkańcom piwnic

i ogrodów.

O głos poprosił jeden z mieszkańców Piły, pan Henryk Sz.

Henryk Sz.: „Dzień dobry państwu, większość z państwa mnie zna, ale przedstawię się, Henryk

(pada nazwisko), jestem mieszkańcem Piły, mieszkańcem kamienicy przy 1-go Maja 4. W dniu

dzisiejszym chciałem, w imieniu tej naszej małej społeczności, poruszyć dwa tematy. Pierwszy

temat, ten, który tu się bardzo często znajduje [oryg. znajdujemy], to jest temat kamienicy, ale, że

zaistniały  pewne nowe  okoliczności  w dniu dzisiejszym tego tematu poruszał nie będę,  chyba

tylko  tyle,  że  14  marca  w  programie  REPORTERZY  ukazała  się  wypowiedź  kierownika

technicznego miejskiego zakładu gospodarki  komunalnej  i  mieszkaniowej,  który stwierdził,  że

nasza kamienica, czy nasze kamienice są w dobrym stanie technicznym, a we wtorek, gdy zaczęło

troszeczkę wiać, prawie 2-kilogramowa cegła spadła z dachu na chodnik, dobrze, że nikogo nie
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zabiło; interweniowała straż pożarna, nie pierwszy raz w naszej kamienicy. To jest tylko tytułem

takiego wyjaśnienia i odpowiedzi panu, bodajże, Bukowskiemu. Druga sprawa, która mnie tutaj

sprowadziła  to  jest  sprawa listu  otwartego,  który  wystosowałem w swoim imieniu  i  imieniu

mieszkańców  do  pana  przewodniczącego  i  jego  odpowiedzi.  Spodziewałem  się  różnych

odpowiedzi, ale tego, że zarzuci mi pan oficjalnie kłamstwo, tego się nie spodziewałem. Zarzuca

mi pan, ze ja kłamię i, ze pomawiam pana publicznie. Już abstrahuje od tego, ze odsyła pan

mieszkańców  Miasta  Piły  do  protokołu  z  posiedzenia  poprzedniej  sesji,  na  której  zabrakło

pewnych rzeczy, jak choćby wypowiedzi pani radnej Sztaba, które są bardzo ważne w kontekście

tego, co tutaj było mówione na poprzedniej sesji rady miasta oraz nastąpił, nazywam to błąd

w druku, wyjaśniałem to z panią, która protokołuje  te posiedzenia,  który jednak w znacznym

stopniu zmienia sens mojej wypowiedzi. I dlatego, panie przewodniczący, po raz kolejny proszę

o,  z  tym,  że teraz już proszę o przedstawienie  na piśmie,  w którym miejscu kłamałem, czym

okłamałem,  czym  obraziłem  pana  prezydenta,  jego  zastępców,  radnych.  Nie  usłyszałem  od

radnych  na  poprzedniej  sesji,  ani  później,  złego  słowa  odnośnie  mojej  wypowiedzi,  wręcz

odwrotnie, radni przychylali się, czy przychylili się do formy, której się wypowiadałem. Dlatego

uważam, panie przewodniczący, że postępuje pan bardzo nieetycznie i szkoda, że nie miał pan

odwagi umieścić w swoim wystąpieniu pisemnie zarzutów, o które pan mnie oskarża. Ja zacytuję

tylko króciutki kawałek pana wypowiedzi z pisma, odpowiedzi na list otwarty: „Niestety, ale mija

się pan z prawdą i atakuje mnie publicznie.” Publicznie domagam się od pana przedstawienia na

piśmie zarzutów i kłamstw, które popełniłem w stosunku do pana, pana prezydenta, zastępców

i  radnych wysokiej  rady.  Ja  w liście  otwartym nie  występowałam prywatnie,  tylko  w swoim

imieniu, ale w imieniu całej naszej społeczności. Dziękuję.

Przewodniczący Rafał Zdzierela:  „Dziękuję  panu bardzo. Bardzo proszę, o głos prosili także

mieszkańcy ul. Kossaka, bardzo proszę.”

Pan  Adam  C.  (padło  nazwisko  przedsiębiorcy  z  ul.  Kossaka):  „Dzień  dobry  państwu.

Chciałbym poprosić pana Marcina radnego, żeby w naszym imieniu wystąpił i powiedział, to co

mamy do powiedzenia”.
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Przewodniczący Rafał Zdzierela: „Proszę bardzo. pan radny Marcin Porzucek może także, jak

każdy inny obywatel, przemawiać na naszej sesji. Bardzo proszę.

Radny Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Marcin Porzucek:  „Bardzo dziękuję.  Panie

przewodniczący, wysoka rado, szanowni państwo. Ja też nie byłem przygotowany, żeby zabierać

głos  w imieniu  przedsiębiorców z  ul.  Kossaka,  natomiast,  oczywiście,  przychylam się  do  tej

prośby i gotów jestem reprezentować te osoby, które uważają, że zmiana ulicy Kossaka w ulicę

jednokierunkową jest pozbawiona merytorycznych przesłanek.  Jak państwo wiecie w 2012 roku

odbyły się konsultacje, konsultacje sprowadzały się do zaprezentowania na stronie internetowej

i zapewne także w gablotce w urzędzie informacji, że coś takiego się odbywa. Jeżeli spojrzymy na

siebie, a tym bardziej jak spojrzą telewidzowie,  pytanie, kto z państwa na stronie pila.pl, czy

gdzieś indziej tego typu konsultacje. Otóż zapewne 99% z nas, myślę, że także wśród radnych,

tego typu informacji nie śledzi. A zatem mówienie o powszechności tego typu konsultacji  jest

pozbawione sensu.  Tym bardziej,  że  dotyczy to  odcinka bardzo krótkiego;  tam nie mieszkało

wiele tysięcy osób, tam funkcjonowało kilkadziesiąt, być może kilkaset osób na co dzień. Jeżeli

chodzi o wprowadzenie jednokierunkowości, proszę państwa, wszystko wskazuje na to, że nie ma

potrzeby,  aby ta  ulica była  ulicą jednokierunkową.  Ulica Kossaka,  będąc równoległą do Al.

Powstańców oraz ul. Bydgoskiej jest jednym z najważniejszych połączeń z Osiedlem Podlasie,

przejdę  za  chwilę  do  przedsiębiorców,  ale  chcę,  żeby  to  było  jasno  powiedziane.  Tysiące

użytkowników tej części Piły korzysta codziennie, czy prawie codziennie, jadąc na Podlasie do

swojego  domu,  jadąc  do  dziesiątek  zakładów  pracy,  instytucji  na  ul.  Kossaka  i  teraz  będą

zmuszeni, jeżeli ta zmiana zostałaby wprowadzona, będą zmuszeni, aby dodatkowo korkować ul.

Bydgoską, czy Al. Powstańców. Oczywiście wszystko się da, można jechać nawet przez Gdańsk,

jeżeli ktoś sobie zażyczy, żeby coś takiego robić, tylko po co. Czy ruch na ul. Kossaka, która może

być ulicą bardzo szeroką, musi być jednokierunkowy? Oczywiście, że nie. Jakie są merytoryczne

przesłanki? Nie ma takich przesłanek. Mówienie o bezpieczeństwie jest pozbawione kompletnie

sensu.  Widzieliśmy  pozorowane ruchy w sprawie  al.  500-lecia,  gdzie  miesiącami  słyszeliśmy

o 5-letnim okresie trwałości projektu i niemożności wykonania świateł. Potem się to nagle udało

zrobić,  w  międzyczasie  urząd  marszałkowski  po  5  miesiącach  wzywał,  wzywał  beneficjenta,

mimo, że to do niego powinny być pisma, o to, żeby wreszcie coś w sprawie 500-lecia zrobiono,

gdy  kolejne  wypadki,  niestety  kolejne  poważne  rzeczy,  już  nie  chcę  mówić  mocniej,  wiemy

wszyscy  jak  to  się  działo  i  wiemy  jak  pozorowane  ruchy  były  wykonywane  w  sprawie
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bezpieczeństwa; ulica Kossaka nie jest szczególnie narażona na to, jak się mówi, wypadki, czy na

kolizje. Ja mam te statystyki, bo wystąpiłem o statystyki do policji, jakoś nie zauważyłem, żeby

ktokolwiek z państwa, z urzędu miasta występował, bo nikt nie prezentował tych statystyk. One

nie odbiegają w jakiś sposób szczególny od innych tego typu, po których porusza się aż tyle

samochodów. A zatem chcemy,  z  bliżej  nie  określonego powodu, uszczęśliwić  na siłę  tysiące

mieszkańców  Piły  przebudowując  drogę.  Nikt  z  nas  nie  ma  chyba  wątpliwości,  że  należy

przebudować ul. Kossaka.  tam jest taka potrzeba, ten asfalt jest coraz gorszy, z jednej strony,

z  drugiej  strony  jest  tam dosyć  wąsko  i  oczywiście  można  to  przebudować,  bo  mamy dużo

miejsca;  natomiast  widać  wyraźnie,  że  komuś  zależy  na  tym,  aby  uszczęśliwić  niepotrzebnie

tysiące mieszkańców tej części Piły i osoby, które dojeżdżają, chociażby do urzędu skarbowego,

do  dziesiątek  sklepów,  instytucji,  o  czym  powiedziałem  przed  chwilą  w  moim  wystąpieniu.

Dodatkowo ta sprawa, która jakby rozpoczęła się i dlatego przedsiębiorcy z ul. Kossaka zwrócili

się do mnie, ale także do przedstawicieli wielu innych ugrupowań, to nie jest tak, że ta sprawa

ma jakiekolwiek barwy polityczne i też nie chciałbym, żeby ktokolwiek z państwa myślał, że tak

jest.  Chcę  powiedzieć,  że  to  z  czym  zapoznałem  się,  te  materiały,  patrząc  na  protesty,

uzasadnione  protesty  przedsiębiorców  z  tego  rejonu  od  ul.  Olimpijczyków  do  Powstańców

Wielkopolskich;  to  są przedsiębiorcy,  którzy  od wielu,  wielu  lat  funkcjonują  na  tym terenie,

którzy zatrudniają  bardzo wiele  osób,  którzy dają pracę  ludziom i  chcą nadal  funkcjonować

w tamtym rejonie. Co się okazało, te projekty, które od wielu lat mówi się, że jeden z budynków,

ten  przy  MOSiRze,  przy stadionie,  musi  być  zlikwidowany;  okazało  się,  że  jak  tylko

przedsiębiorcy podnieśli głowę i podnieśli rękę, zanieśli protest swój, to za kilka dni otrzymali

wypowiedzenia datowane na połowę marca. Widać wyraźnie, że to było powiązane, z tego co

wiem, groźby są kierowane także pod adresem innych przedsiębiorców z innych budynków, że ich

budynki  również  mogą być niezwłocznie wyburzone.  Mam nadzieję,  że zostanie to  stanowczo

zdementowane. Dlaczego tak się dzieje? No to jest pytanie do tych osób, które chcą utrudnić

życie  przedsiębiorcom, bo to  widzieliśmy także w innych częściach miasta; widzimy jaki  jest

dojazd  teraz  od  centrum  w  stronę  dworca  PKP,  właściwie  stworzyliśmy  sobie  deptak

i kilkudziesięciu przedsiębiorców kosztem ulicy wspaniałej, pięknej, estetycznej ul. Piłsudskiego

teraz ma właściwie deptak bez klientów. Nie chcę wymieniać, bo też z nimi rozmawiałem, nie

chcę wymieniać dokładnie, bo być może też niektórzy zobowiązani z tym , że korzystają z jakiś

publicznych usług, czy najmu, nie chcę im zaszkodzić, ale widzieliśmy, co było w przypadku ul.
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Bydgoskiej,  naprawdę,  takie  sytuacje,  myślałem,  że  tylko  na  wschodzie  występują,  że

sygnatariusza zespołu szkół najpierw podpisuje protest, dyrektorka szkoły, a potem po rozmowie

z panem prezydentem od razu zmienia o 180 stopni swoje stanowisko i nie tylko w imieniu swoim,

ale w imieniu kilkuset  osób, rodziców, uczniów, w imieniu pracowników mówi, że absolutnie

wspaniały pomysł, zamknijmy Kossaka, zamknijmy ruch Kossaka w tym jednym kierunku tak, aby

od centrum nie można było wjechać w tą ulicę. To jest nie racjonalne, panie prezydencie i myślę,

tych argumentów jest jeszcze bardzo, bardzo wiele, ale też nie chcę zabierać głosu zbyt długo,

być może trzeba będzie się do tego ustosunkowywać; natomiast też korzystając z okazji, pytanie

do pana dyrektora MOSiRu, który niewiele jeszcze zbudował, a już by chciał burzyć: jak pan

zarządzał tym budynkiem, który rzekomo przynosi takie straty, pełne obłożenie, co pan robił w tej

sytuacji, dlaczego nie negocjował pan cen, nie wnosił pan o to, aby była taka zgoda, chociażby

od władz miasta, żeby podwyższyć czynsze po prostu, jeżeli faktycznie jest tak, jak pan mówił, że

przy pełnym obłożeniu budynek przynosił straty, no to jest ewenement, naprawdę, ale widocznie,

jeżeli miał pan tylko kilka dni, żeby to uzasadnić, po prośbach pana przełożonych, no to trzeba

było to zrobić w trybie błyskawicznym. Do mojego szanownego kolegi, pana przewodniczącego

Zdziereli i jego wczorajszej wypowiedzi się nie będę odnosił, szkoda Rafał, że nie chcesz stanąć

i publicznie się wytłumaczyć z tego jutro w telewizji. Dziękuję bardzo.”

Przewodniczący Rafał Zdzierela: „Dziękuję bardzo. Prosiłbym następnym razem pana radnego

o grzeczniejszą wypowiedź. A tymczasem o głos prosił pan Adam P. [padło nazwisko mieszkańca

ul. Kossaka].”

Pan  Adam  P.: „Dzień  dobry  panie  przewodniczący,  pani  prezydent,  panie  prezydencie,

szanowni  radni.  Zostałem  poproszony  o  przyjście  na  posiedzenie  dzisiaj  tutaj  rady  miasta

właśnie w związku z nagle pojawiającym się problemem ul. Kossaka. Dotychczas o ul. Kossaka

praktycznie się nic nie mówiło. Kiedy ulec ma wreszcie zmiana tej ulicy, że będzie remont, będzie

zrobiona kanalizacja deszczowa, nagle pojawia się problem z związku z tym, że ta ulica ma być

jednokierunkowa. Pan, panie radny sejmiku wojewódzkiego, użył takiego argumentu, że tutaj nie

ma jakichś zabarwień politycznych itd. Mam zatem pytanie, dlaczego pan występuje w imieniu

przedsiębiorców, którzy tam funkcjonują, a nie sami przedsiębiorcy, skoro tu nie ma zabarwień

politycznych. Ale przejdźmy do meritum, otóż ja mieszkam na ul. Kossaka przez 10 lat i znam
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problem ul. Kossaka bardzo dobrze i nie zgodzę się tutaj z panem Porzuckiem, który powiedział,

że  bezpieczeństwo  na  ul.  Kossaka  jest  porównywalne  do  innych  ulic  w  Pile.  Otóż  byłem

świadkiem, jakieś 3-4 tygodnie temu, takiego wydarzenia, kiedy sobie pan jakimś tam dobrym

samochodem, kiedy była kolejka do galerii Kasztanowej, przejechał ścieżką rowerową i potrącił

pieszego. I tak wygląda, panie radny, ul. Kossaka dzisiaj. Jeżeli chodzi o ten jeden kierunek, to ja

się  teraz  zapytam, odwrócę;  ja  mieszkam przy samej  ulicy  Kossaka i  ja  nie  protestuję,  a  ja

wyjeżdżając z mojej posesji będę musiał skręcić w lewo, a do tego odcinka dwukierunkowego

mam raptem 10 metrów. Ja nie protestuję,  że mi  to  stworzy problem, będę chciał jechać do

urzędu skarbowego, będę musiał jechać do Powstańców Wielkopolskich, zrobić kółko i dojechać

do urzędu skarbowego. I dla mnie to nie jest problem. Tak samo jak będę musiał dojechać do

domu,  będę  musiał  jechać  przez  Bydgoską,  nie  będę  mógł  jechać,  tak  jak  teraz  sobie  tutaj

z posiedzenia rady, będę Powstańców wjeżdżał w ulicę Kossaka. I jeżeli chodzi o jeden kierunek,

ze  świętej  pamięci,  Zbigniewem  Soberą,  około  roku  2005  -  2006  zbierałem  podpisy  na  ul.

Kossaka, między innymi chodziłem do bloku, to jest bodajże, numer 15, należącym do ADMu,

gdzie  większość,  jak nie wszyscy mieszkańcy,  byli  za tym, żeby już wtedy zrobić ul.  Kossaka

jednokierunkową. Właśnie ze względu na bezpieczeństwo mieszkańców ul. Kossaka, bo to jest dla

nas  priorytet.  Jeżeli  chodzi  o  interesy  panów  biznesmenów,  którzy  tam  funkcjonują,  bywam

w tych sklepach w godzinach dopołudniowych, popołudniowych i ja nie widzę tam tłumów, więc

nie wiem na jakiej podstawie pan Porzucek stwierdza, że po wprowadzeniu jednokierunkowej

ulicy spadną obroty o 20 - 30%. Kto i na jakiej podstawie przeprowadził takie badania? Nie

wiem. Bo ja tutaj takiego uzasadnienia nie widzę, a ulicę znam bardzo dobrze, w tych sklepach

bywałem i bywam. I w imieniu mieszkańców, a ponieważ w 2009 roku zostałem wybrany na

takiego  człowieka,  jak  gdyby  przewodniczącego  naszego  osiedla,  które  nazywamy  sobie

Osiedlem Olimpijczyków,  i do dzisiaj jestem upoważniony zabierać głos w imieniu wszystkich

mieszkańców tego  osiedla,  m.in.  w  takich  sprawach publicznych  i  my wszyscy  uważamy,  że

wprowadzenie zmiany takiej, która będzie polegała na zrobieniu ulicy Kossaka jednokierunkowej

na odcinku od galerii do Powstańców Wielkopolskich jest bardzo dobrym pomysłem i ten pomysł

popieramy. Dziękuję bardzo.”

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Beata Dudzińska powiedziała, że rzeczywiście zdarzyło się

tak,  że  pani  dyrektor  szkoły  STO,  gdzie  uczęszczają  dzieci  w różnym  wieku;  pani  dyrektor
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podpisała pismo bez znajomości projektu, tym samym nie mogła przekazać rodzicom, jakie są

założenia  tego  projektu  i  była  bardzo  zdziwiona,  kiedy  dowiedziała  się,  na  czym  polegają

założenia  projektu  i  w sposób znaczący przyczyni  się  to  do poprawy bezpieczeństwa  dzieci.

Prezydent Beata Dudzińska powiedziała, że: „Ja jako mama, nie wyobrażam sobie w tej chwili

puścić mojego dziecka, żeby samo wracało tą drogą do domu, ponieważ natężenie ruchu jest

coraz większe i zaczyna się tak naprawdę od wysokości, nie tylko ronda, ale zjazdu do galerii.

Nie  mówiąc  już  o  tym,  że  już  z  racji  pełnionej  funkcji,  przyjmowałam  na  interwencji

przedsiębiorców,  którzy  pracują  w  tym  rejonie,  to  oni  narzekali  na  stan  tej  drogi,  stan

techniczny, na to, że w momencie takiej pogody, jak chociażby dzisiaj, nie da się dojechać do ich

miejsca, gdzie wykonują swoje usługi, czy sprzedają produkty. W związku z tym stan techniczny,

bezpieczeństwo, poprawa płynności, wskazywały na to, ze jest to sprawa dosyć pilna, żeby się nią

zająć.  A  taki  przebieg,  który  został  zaproponowany,  był  wynikiem  szerokich  analiz  i

uwzględnienia szeregu wniosków. Wnioski nie wpłynęły właśnie ze szkoły STO, ponieważ pani

dyrektor  podpisała  dokument  bez  znajomości  projektu,  zresztą  nie  tylko  pani  dyrektor,  bo

również pani, która prowadzi stołówkę przy ul. Powstańców, również nie znała założeń projektu.

I te osoby podpisały się jako niezgadzające się z jednokierunkowym przebiegiem ulicy Kossaka.”

Dyrektor Miejskiego Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej Grażyna Wierzbicka powiedziała,

że  w przedmiotowym rejonie ul. Kossaka MZGM wynajmuje lokale użytkowe i najemcy tych

lokali nie zgłaszali żadnych uwag i wniosków do projektowanej zmiany organizacji ruchu i jako

zarządca uważa, że takie zmiany pozwolą na poprawę płynności i bezpieczeństwa ruchu w tej

okolicy oraz zwiększy się w ten sposób atrakcyjność tamtejszych lokali.

Prezydent  Krzysztof  Szewc,  w  sprawie  szkoły  przy  ul.  Świerkowej,  powiedział,  że  gdyby

jakiekolwiek zmiany  w planie zagospodarowania przestrzennego miałyby zaistnieć, wiadomym

jest,  że  musiałyby trafić  na  sesję.  Prezydent  do  wypowiedzi  radnego  Zbigniewa  Kosmatki

powiedział, że: „doskonale pan wie, że żaden z klubów sportowych nigdy nie był zadowolony z

ilości otrzymywanych pieniędzy, nigdy za pana kadencji, za wcześniejszych lat, za czasów, gdy

prezydentem jest pan Piotr Głowski, nigdy nikt nie był zadowolony, ale oczywiście na te trzy

punkty, o których pan mówił, mam nadzieję, że lada moment  one  wpłyną, będzie udzielona na

tyle precyzyjna odpowiedź, na ile to będzie możliwe, bo tutaj nie ma żadnych tajemnic, sprawa
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będzie  oczywista.”  Co do pytania  przewodniczącego  Muchewicza  nt.  przemalowania  słupów

oświetleniowych  na  Podlasiu,  prezydent  Krzysztof  Szewc  powiedział,  że  zaplanowana  jest

rozmowa  z  dyrektorem  Żakiem  w zakresie  inwestycji  spółki  Enea  w  Pile,  omawiany  temat

również będzie podniesiony.

Prezydent Beata Dudzińska, do pytania ws. stacji paliw przy Inwest-Parku, powiedziała,  że

trwają  rozmowy z  inwestorem,  który  jest  zainteresowany  pracą  na  terenie,  którym  zarządza

Inwest-Park; w ubiegły piątek (22.03.2014 r.) została podpisana umowa przedwstępna i trwają

prace przygotowawcze, wszystko wskazuje na to, że firma ma doświadczenie w branży paliw.

Prezydent Krzysztof Szewc,  w sprawie  ul. Kossaka powiedział, że  pani dyrektor Sobieszczyk

przedstawi, jak wygląda projekt przebudowy ul. Kossaka. Co do wypowiedzi radnego Porzucka,

prezydent powiedział, że:  „takiej wypowiedzi, jaka z pana (do radnego Marcina Porzucka) ust

padła na tej sali,  ja do tej pory z żadnej ze stron nie słyszałem, z żadnej ze stron z państwa

radnych,  ani z  osób uczestniczących w jakichkolwiek dyskusjach.  taka insynuacyjna polityka,

którą pan uprawia, mówiąc, że są jakieś groźby kierowane pod adresem innych przedsiębiorców.

Ja  bym  chciał,  żeby  to  pan  skonkretyzował,  jeżeli  to  jest  możliwe,  ponieważ  to  musiałbym

kierować ja, pan prezydent, bądź pani prezydent, trudno mi powiedzieć. I chciałbym, aby pan to

zechciał skonkretyzować, ponieważ jest to coś z czym ja się na tej sali, nawet będąc radnym, nie

spotkałem, by ktokolwiek tego typu insynuacje rzucał na posiedzeniu rady miasta. Mówił pan o

pozorowanych ruchach, oczywiście ja rozumiem, polityka; proszę bardzo. Tyle, że ja tego typu

polityki,  tego  typu  prezentacji  polityki  nie  akceptuję  i  uprzejmie  prosiłbym,  aby  bardziej

merytorycznie jednak zabierać głos, a nie zabierać tylko czas po to, aby promować swoją osobę.

Jeżeli  to  jest  możliwe,  panie  przewodniczący,  prosiłbym,  aby  pani  dyrektor  Sobieszczyk

przedstawiła, w jaki sposób były prowadzone konsultacje, w jaki sposób ustalano  przebieg ul.

Kossaka i jakie działania w tym zakresie były przez nas podejmowane.”

Jolanta Sobieszczyk Dyrektor Wydziału Rozwoju i Funduszy Europejskich Urzędu Miasta

Piły oraz  Iwona  Wojtecka  Dyrektor  Miejskiej  Pracowni  Urbanistycznej przedstawiły

prezentacje multimedialną pt. „Przebudowa ul. Kossaka na odcinku od ul. Kusocińskiego do al.

Powstańców Wlkp” - prezentacja stanowi załącznik do protokołu.
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Radny Zbigniew Kosmatka powiedział, że w jednym przypadku dyrektor Jolanta Sobieszczyk

się  pomyliła,  ponieważ  mówiąc  o  nieszczęśliwych  wypadkach,  o  których  wspominał

przewodniczący  Krzysztof  Muchewicz,  dotyczyły  zupełnie  innego  miejsca,  przejścia  na

wysokości  zespołu szkół naftowych.  Radny  powiedział  również,  że:  „nie przekonuje mnie to

stwierdzenie, że dla rozplotu ruchu robi się 4/5 drogi jednokierunkowej, pozostawiając [...] 1/5

od Galerii Kasztanowej do ronda przy Kossaka z ruchem dwukierunkowym. ja się obawiam, że

tego typu rozwiązanie może spowodować więcej niekorzystnych zdarzeń, aniżeli dzisiaj.”

Przewodniczący Mieczysław Karpiński powiedział,  że:  „my jako rada  uchwaliliśmy, nie  tak

dawno,  uchwałę w sprawie trybu konsultacji społecznych. Ta uchwała przeszła bez większych,

właściwie, dyskusji, po prostu ją przyjęliśmy do stosowania. I postawię retoryczne pytanie. Jeżeli

są konsultacje społeczne, jest tryb ich wykonywania, to dlaczego dochodzi do takich konfliktów.

Bo ja to postrzegam jako konflikt,  że jest grupa osób, czy w tym przypadku przedsiębiorców,

którzy, no nie wiem, nie dostrzegli, nie zareagowali, czy nie byli powiadomieni, to trzeba by było

wyjaśnić.  Po  prostu  nie  zareagowali  w  odpowiednim  czasie,  w  odpowiednim  trybie  na

prowadzone  postępowanie.  To  trzeba  powiedzieć  jasno,  tryb  postępowania  jest  skończony i

wszystkie decyzje są po prostu uprawomocnione. Natomiast, jeśli chodzi o kwestie merytoryczne,

to  tutaj rzeczywiście można pewne rzeczy dyskutować, bo jest rozstrzygnięcie w postaci drogi

jednopasmowej  i  jednokierunkowej  na  dodatek,  jest  pewnym  wyborem,  bo  pas  drogowy

umożliwia budowę nawet dwóch pasów ruchu w jedną i drugą stronę i ten pas cały czas był w ten

sposób pozostawiony w sensie przestrzennym, więc taka możliwość istnieje. Natomiast, gdybyśmy

zrobili dwa pasy ruchu w obu kierunkach, tak jak na Powstańców, prawie że, to na pewno trzeba

by zrezygnować z parkingów. I tutaj jest teraz pytanie, co jest bardziej cenne dla wielu stron,

wielu użytkowników. Jest to w tym momencie kwestia wyboru. W projekcie technicznym [...] jest

kilka  parkingów  nowych  zaprojektowanych,  między  innymi  przy  tym  budynku,  który  jest

przewidziany do rozbiórki, natomiast ich fragment jest jakby niedookreślony, tzn. tam, gdzie jest

ten  sklep  „U  Rudej”,  jeśli  dobrze  kojarzę  miejsce,  tam  po  prostu  nie  ma  nowych  miejsc

postojowych,  po prostu jest  zostawiony teren jako,  ja rozumiem, że tam po prostu jest  teren

utwardzony, jest wykorzystywany jako parking, [...] nie będę tego dokładnie opisywać jak projekt

techniczny wygląda, bo ja z tym projektem jeszcze raz zapoznałem się przed obecna sesją.  Tak
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więc,  jest  tu  kilka  elementów,  takich  które  mogą wywołać  dyskusję  [...]  na  obecną  sytuację

prawną te projekty są w sensie uzgodnieniowym i w sensie prawa zamknięte. Dziękuję bardzo.”

Radny Jacek Bogusławski powiedział, że  cieszy się, że radni mogli zobaczyć prezentację nt.

rozwiązania techniczne budowy ul. Kossaka, gdyż osoby które nie zapoznały się z projektem

mogłyby  mieć  obawy.  Radny  dodał,  że  miejsca  parkingowe  są  bardzo  ważnym  elementem

omawianego  terenu  i  słusznie  podjęto  decyzję  o  zmianie  organizacji  ruchu  z  dwu-  na

jednokierunkową.  Radny Jacek Bogusławski cieszy się, że uwzględniono wniosek firmy, która

wzięła udział w konsultacjach i będzie miała poszerzony wjazd. Po modernizacji terenu, firmy,

prowadzące  tam  swoją  działalność  gospodarczą  zyskają  duży  efekt  marketingowy  poprzez

poprawę wyglądu otoczenia. Radny powiedział, że z nowych parkingów z pewnością ucieszą się

kibica pilskiego żużla. Co do budynku przy ul. Kossaka 23, radny powiedział, że kilkanaście lat

temu prowadził  tam swoja działalność gospodarczą i już wtedy prowadzone były rozmowy o

wyburzeniu obiektu.

Radna Teresa Kasior zapytała, ilu mieszkańców zamieszkuje w budynkach przy ul. Kossaka na

odcinku planowanej drogi jednokierunkowej.

Przewodniczący  Paweł Jarczak powiedział,  że:  „Na szczęście  nie  naszą  kompetencją  i  nie

kompetencją  radnych  innych  szczebli  jest  decydowanie  o  tym,  czy  zmiana  układu

komunikacyjnego poprawi bezpieczeństwo, czy nie poprawi, czy jest zasadna, czy nie. W związku

z tym, moje pytanie, czy istnieje do tego projektu komunikacyjnego opinia Rady Bezpieczeństwa

Ruchu Drogowego, mieszczącej się przy starostwie i, czy jest ona pozytywna.”

Dyrektor Jolanta Sobieszczyk potwierdziła.

Przewodniczący  Paweł  Jarczak powiedział,  że:  „No i  dla  mnie  jest  to  temat,  który  kończy

dyskusję,  czy to polepsza bezpieczeństwo, czy nie polepsza. Jest to ciało  (o Powiatowej Radzie

Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego), które się w takim wypadku wypowiada i tylko tyle. Dziękuję

uprzejmie.”
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Radny  Paweł  Dahlke  powiedział,  że  zgadza  się  z  radnym  Kosmatką,  iż  dyrektor  Jolanta

Sobieszczyk  przesadziła  z  wypadkami  śmiertelnymi  na  ul.  Kossaka,  bardziej  chodziło  o  al.

Powstańców Wielkopolskich;  to, czy ul. Kossaka będzie jedno-, czy dwukierunkowa nie ma za

dużego znaczenia,  jeśli  chodzi  o  wspomniane  wypadki. Radny dodał,  że  podziela  obawę,  że

wprowadzi to zamieszanie.  Radny Paweł Dahlke powiedział, że zastanawia go fakt, iż dyrektor

pobliskiej  szkoły  podpisuje  się  z  pieczęcią  pod  pismem  protestującym  przeciwko  zmianie

organizacji ruchu, a zaraz to wycofuje i twierdzi, że wszystko jest dobrze.  Radny dodał, że ma

nadzieję  na zbieg  okoliczności,  że  najemcy budynku,  który ma  zostać  wyburzony,  otrzymali

wypowiedzenia.

Radna Wiesława Sztaba,  w sprawie pana Henryka Sz. powiedziała,  że:  „List otwarty, który

dostaliśmy [...]  również  jest  uwypuklony  moim nazwiskiem [...].  Zabierałam głos,  jak  wiecie

państwo, broniąc obywatela, który [...] ma inne intencje, inaczej rekomenduje swoje problemy

[...]. Nie ma dywagacji, nie ma co się gdzieś tam kręcić, obrażać dwustronnie, natomiast myślę,

że więcej pokory powinno być z naszej strony. Panie przewodniczący, ja mam zrobione zdjęcia,

jako podkładka problemu tego budynku, w którym mieszka pan Sz. ze swoimi współlokatorami

[...] to, że mają ogrzewania inaczej, to jest wielki plus, ale to, że [...] od końca była ta robota

zrobiona, to ja mam na dowód zdjęcie. Zdjęcie z zagrzybionymi ścianami, gdzie spływa woda

[...] gdzie rzeczywiście jest zalana cała powierzchnia, ludzie nie mogą przechodzić [...]. I panie

prezydencie,  ja bym nie polemizowała dwuznacznie w tej kwestii [...] uważam, że problem jest

nadal  do  rozwiązania  polubownie  i  zgodnie  z  potrzebami  mieszkańców;  tylko  myślę,  że

należałoby ponownie do niego powrócić i spróbować z przedstawicielami [...] MZGMu, spuścić

troszkę z tonu  [...] w rozmowie z obywatelem [...]. Ja te zdjęcia pozwolę sobie, łącznie z  [...]

interpelacją  w  tej  kwestii,  żeby  powrócić  do  tematu,  żeby  rozwiązać  konflikt  tego  budynku

i wyznaczyć sobie kalendarium robót nawet i wtenczas wszystkie problemy znikną i mieszkańcy

będą zadowoleni [...].  Na komisji informowałam, że zwrócili się do mnie przedstawiciele firm

przy ul.  Kossaka,  prowadziliśmy dwustronne rozmowy,  zostałam poinformowana szczegółowo

o  problemie  zaistniałym;  [...]  nie  zabierałam  głosu  na  początku,  bo  ja  też  chcę  wysłuchać

wszystkich stron i merytorycznych wykładów, które zobaczyliśmy. Zastanawia mnie coś zupełnie

innego,  szanowni  państwo,  sposób  prowadzenia  [...]  konsultacji  nie  jest  dopracowany  do

właściwego poziomu, bo jeżeli [...] my, zwykli obywatele, w rozpędzonym życiu nieczęsto mamy
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czas  otworzyć komputer  domowy,  czy gazetę  [...]  W momencie  kiedy przedsiębiorca podnosi

larum tzn.,  że  jakaś  sprawa nie  została  dopięta  do końca [...]  i  nie  będę tutaj  się  spierała,

ponieważ każdy będzie miał swoją rację. Uważam, ze w kwestii ul. Kossaka, tego małego odcinka

[...]. Podałbym więcej ulic głównych, gdzie można by zrobić ul. jednokierunkową [...].  To jest

bardzo  szeroki  pas  drogowy  z  niezagospodarowanymi  poboczami  [...];  jeżeli  będzie  dobrze

zaplanowany ruch dwustronny z chodnikiem, ze ścieżką rowerową [...]. Dziwię się pani dyrektor

i  wstydzę się za nią,  że podpisuje  dokument,  bez zaznajomienia się [...], a dopiero potem to

odwołuje  [...]. Dowiedziałam  się  na  komisji,  że  pan  prezydent  zaprosił  przedsiębiorców  na

rozmowę po sesji w tej kwestii; szkoda [...], że pan prezydent, mimo wszystko, [...] nie rozmawiał

już przed sesją z panami przedsiębiorcami [...].”

Przewodniczący Lucjan Szutkowski do tematu kamienicy przy 3-go Maja powiedział, że w Pile

są setki kamienic,  które są zaniedbane,  z którymi w najbliższych dziesięcioleciach coś będzie

trzeba zrobić; znajdą się rozwiązania, ale nie jest to powód, żeby radni zajmowali się na sesjach

jedną  kamienicą.  Odnosząc  się  do  sprawy  ul.  Kossaka  przewodniczący  Lucjan  Szutkowski

powiedział, że wszelkie procedury, które się toczyły na przestrzeni kilku lat nie uchybiały prawu

i zostały od początku do końca spełnione. Przewodniczący dodał, że zaniedbaniem jest ze strony

społeczeństwa nieinteresowanie się sprawami, które ich dotyczą.

Radny Tomasz Pochylski do kwestii  ul.  Kossaka  powiedział,  że  jeżeli  będą nowe parkingi,

ścieżka  rowerowa,  chodniki,  jeżeli  droga  zostanie  odwodniona  i  zostanie  położona  nowa

nawierzchnia, to automatycznie poprawi się bezpieczeństwo.

Radny Jacek Bogusławski  powiedział,  że  rondo turbinowe, które będzie wybudowane na ul.

Kossaka, to jedno z najnowocześniejszych rozwiązań technicznych, które są stosowane w kraju

i nie ma możliwości zjechania z takiego ronda pod prąd.  Radny Jacek Bogusławski przeczytał

komentarz z portalu asta24.pl dot. zmiany ul. Kossaka w ulicę jednokierunkową i powiedział, że

sprawy,  które  zostały  poruszone,  zostaną  zrobione.  Radny  Jacek  Bogusławski  poinformował

mieszkańców,  ze  13  kwietnia  br.  o  godz.  12:15  odbędą  się  wybory  do  Zarządu  Osiedla

Motylewo.
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Przewodniczący Krzysztof Muchewicz powiedział, że prosi panów przedsiębiorców o zabranie

głosu w kwestii ul. Kossaka.

Radny Marcin Porzucek  w sprawie pozorowanych ruchów ze strony urzędu powiedział,  że:

„22 sierpnia urząd marszałkowski wystąpił do pana prezydenta Głowskiego, po 5 miesiącach

bezczynności, aby wreszcie coś w sprawie świateł, bądź ronda, bądź innego działania na 500-

lecia nastąpiło wcześniej; przed miesiącami słyszeliśmy, ze mamy 5-letni okres trwałości, który

jest bardzo trudny do naruszenia, jak wykazałem, w ciągu 2 tygodni było to niemożliwe, aby to

zmienić. Ja przypomnę, że już w 2011 roku radni Prawa i Sprawiedliwości [...] wnioskowali o to,

aby rozwiązać tą kwestię;  [...]  w kontekście  500-lecia też byli  specjaliści  i  też byli  eksperci,

którzy mówili,  że takie rozwiązanie, taki układ jest świetny; okazało się inaczej, więc ja bym

przestrzegał  przed  autorytetem  specjalistów,  którzy  przygotowywali  także  te  dokumenty  [...].

Jeżeli chodzi [...] finansowanie, starostwo pilskie, które jest formalnym gospodarzem tej ulicy

(dot.  ul.  Kossaka)  zabezpieczyło  700.000,00  zł  w  swoim  tegorocznym  budżecie,  miasto

1.000.000,00 zł; zwróciliście się państwo o ponad 1.000.000,00 zł do Ministerstwa Infrastruktury

i  Rozwoju  o  dofinansowanie  w tym roku;  Ministerstwa Infrastruktury  i  Rozwoju  negatywnie

oceniło wasze wystąpienie, a zatem tych pieniędzy nie będzie, więc warto zastanowić się, czy nie

przesunąć  tej  inwestycji  tak,  aby  to  dostać,  bo  państwo  też  radni  byli  przekonywani,  ja

zapoznałem  się  z  tymi  materiałami,  uzasadnieniem  do  uchwały  [...]  też  było  napisane,  ze

zwracacie się do ministerstwa o ponad 1 mln zł, nie ma takiej możliwości w tym roku, to jest

informacja  z  Departamentu  Dróg  i  Autostrad  Ministerstwa  Infrastruktury,  jeżeli  macie  taką

potrzebę,  to  chętnie  wam przekażę,  bo  wiem,  że  jesteście  bardzo  sceptyczni,  jeżeli  chodzi  o

informacje  oficjalne  [...].  Nic  nie  stoi  na  przeszkodzie,  aby  zrobić  nowoczesną  ul.  Kossaka

dwukierunkową.”

Głos  zabrał  pan  Adam  C.,  przedsiębiorca  z  ul.  Kossaka.  Pan  Adam  C.  powiedział,  że:

„Chciałbym  się  ustosunkować  do  pana  prezydenta  wypowiedzi  do  pana  Marcina.  Sam  pan

wspomniał na spotkaniu ze mną w czwartek, że budynek 8, bodajże pani „Rudej” [...] za rok,

za dwa będzie zburzony, to są pana słowa.” Pan Adam C. dodał, że przedsiębiorcom spadną

obroty, ponieważ osoby jadące w kierunku Philipsa nie będą już mogli przejeżdżać ul. Kossaka.

Co  do  bezpieczeństwa  przy  szkole,  pan  Adam  C.  powiedział,  że  dzieci  są  przywożone
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i odwożone przez rodziców i w rejonie nie ma aż tak wiele wypadków i kolizji, żeby robić z tego

tytułu ulicę jednokierunkową.

Prezydent Krzysztof Szewc powiedział, że  na spotkaniu z przedsiębiorcą mówił o utworzeniu

pierzei ul.  Kossaka, chodziło o utworzenie określonej wysokości  budynku,  który mógłby tam

powstać w ciągu roku, dwóch, pięciu, czy dziesięciu lat. Prezydent Krzysztof Szewc dodał, że

w żadnym momencie nie była to groźba.

Prezydent  Piotr  Głowski  powiedział,  że  tak  będą  wyglądały  najbliższe  sesje  w  roku

wyborczym,  kiedy merytoryczne argumenty ustąpią debacie, w której jest wiele niedomówień,

pomówień, kłamstw i kłamstewek ze strony osób, które szafują różnymi hasłami. Prezydent Piotr

Głowski powiedział, że jedyny cel, który mu przyświeca, to działanie w interesie mieszkańców

i miasta, jego rozwoju i zmian, które mają doprowadzić do tego, że jeżeli coś jest znane komuś

od stu lat, to nie oznacza, że jest dobre.  Prezydent Głowski do wypowiedzi przewodniczącego

Pawła Jarczaka dodał, że w kwestii ul. Kossaka rzeczywiście pytano tych, których trzeba było

spytać w tym zakresie i również po raz pierwszy zapytano o to mieszkańców poprzez konsultacje

społeczne.  Prezydent powiedział, że nie można w mieście doprowadzić do takiej sytuacji,  żeby

kilka  osób wypowiadało  się  w  imieniu  całego  miasta.  Decyzja  rozbiórki  budynku  przy  ul.

Kossaka padła już kilka lat  temu,  ale  postanowiono to zrobić podczas przebudowy ulicy.  Co

do  podnoszonych  głosów  o  spadek  obrotów  przedsiębiorców  przy  ul.  Kossaka,  prezydent

powiedział, że obroty wzrosną i zapytał, kto ma rację; dodał, że w związku z przebudową będzie

inny, zwiększony ruch, który da szanse bezpiecznie zjechać, zaparkować. Prezydent powiedział,

że w Pile jest 8000 firm i miasto poświęca im połowę czasu. Co do kamienicy przy 3-go Maja,

prezydent powiedział, że w latach 2011 i 2012 miasto spłacało stare długi MZGM, prawie 4 mln

zł mogły zostać przeznaczone na remonty budynków.  Wprowadzenie centralnego ogrzewania

w  kamienicy  było  przez  mieszkańców  wnioskowane;  są  mieszkańcy,  którzy  się  cieszą

z  przeprowadzonej  zmiany  ogrzewania.  W  zasobach  gminy  znajduje  się  przeszło  3  tys.

budynków,  a  debatuje  się  bez  przerwy na  temat  jednej  kamienicy.  Prezydent  Piotr  Głowski

kończąc, powiedział, że ma nadzieję na rozwiązanie sporu.
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Radna  Maria  Miler powiedziała,  że  nie  należy  zapominać,  iż  w  okresie  przedwyborczym

zdarzają się sprawy zwykłych ludzi  i jakakolwiek wypowiedź skierowana odwrotnie nie może

być traktowana jako polityczna.  radna dodała,  ze sprawa ul.  Kossaka wyniknęła,  gdyż ludzie

mają poczucie krzywdy.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, ze istota demokracji jest spór i od tego jest rada,

żeby się  spierać na przypisane ustawami tematy.  Przewodniczący dodał,  że  ceni sobie każdy

wypowiadany  głos,  który  nie  ubliża  innym  oraz  ceni  mieszkańców,  którzy  przysłuchują  się

obradom i zabierają głos w dyskusji; kompetencje rady są inne niż kompetencje prezydenta. Co

do wypowiedzi pana Henryka Sz., przewodniczący zacytował dwie wypowiedzi, pana Henryka

Sz. oraz swoją z listu  otwartego: (tekst listu  otwartego pana Henryka Sz.)  „Tymczasem pan,

zamiast  wysłuchać  naszych  bolączek,  bezpodstawnie  przerywa  moje  wypowiedzi,  straszy

wyłączeniem  mikrofonu,  ostrzega  przed  formułowaniem  „takich  sformułowań”  pod  adresem

radnych”; (odpowiedź przewodniczącego Rafała Zdziereli) „Niestety, ale mija się pan z prawdą

i atakuje mnie publicznie.” Przewodniczący powiedział,  że podtrzymuje,  iż  nie  straszył  pana

Henryka Sz.  i  ma nadzieję na zakończenie sporu  w granicach kompetencji,  które przysługują

radzie z przepisów prawa.

Radny  Zbigniew  Pyziak powtórzył  prośbę  o  komentarz  do  wniosku  Pawła  Kubińskiego

prowadzącego działalność gospodarczą pod nazwą „E-XCALIBUR”.

Prezydent Piotr Głowski  powiedział,  że  sprawa była  wielokrotnie  zgłaszana,  ale  w żadnym

trybie  normalnym,  który  jest  wymagany  postępowaniem,  traktowane  jest  to  jako  głos

niezadowolonego przedsiębiorcy, który nie wygrał postępowania. Sprawę należało oprotestować

w trybach przyjętych procedurami zamówień publicznych.

Radny Zbigniew Kosmatka powiedział, że  nie uzyskał odpowiedzi na pytanie skierowane do

dyrektora Kubickiego.

Prezydent Krzysztof Szewc poprosił, aby zwrócić się w tej kwestii na piśmie.
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Ad 1  4  

Zamknięcie obrad.

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał

Zdzierela zamknął obrady XLIV sesji Rady Miasta Piły.

Przewodniczący Rady Miasta Piły

(-) Rafał Zdzierela

Protokołowała:

(-) Magdalena Madej-Szpener
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